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ÉVKÖZI 20. VASÁRNAP                          A év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 56,1.6-7 – Róm 11,13-15.29-32 – Mt 15,21-28 

A kánaáni asszony  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

Vasárnap van, az Úr napja! 

Kedves Testvérek! 
Halljuk majd a Szentírásból, hogy az Úr napja az ember számára feladat! Ünnepelni csak az 
ember tud! Ez a zsidók számára törvény volt, a keresztények számára a szeretet válasza! 
Régen rossz, ha valaki a törvény okán parancsszóra ünnepel vasárnap. Az nem is ünnep! 

 

Isten vár bennünket, találkozni akar velünk! 

Isten segíteni akar nekünk abban, 
hogy ez az ünneplés istengyermekségünk tudatát mélyítse, 

ami nélkül emberi kapcsolataink alig lehetnek! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! 
Az egész üdvtörténet, mindaz, amit az Isten tesz, azt az ember üdvösségéért teszi, mert Isten 
nem akarja, hogy az ember elvesszen! Az ember Isten teremtménye, gyermeke, szereti az 
Isten! Isten sohase fogadja el, hogy az ember élete tönkremenjen, az ember elpusztuljon! 
 

Ez az igazság fölveti azt a kérdést:  
az ember mi módon lehet kapcsolatban az Istennel,  
hogy Isten megmentése érvényesüljön az életében? 

Erre a válasz: a hit!  
 

A hit révén jut el az ember a lehetőségeihez, 
ahhoz, hogy Istenhez tartozzon! 

Ha az Istenhez tartozik, akkor bármi történik vele, az élete megoldott! 

 

Az embernek Istenre van szüksége! 

A hit nem azt jelenti, hogy Isten az e világi ügyeinket, gondjainkat, bajainkat kiegyenesíti, 
elrendezi, megoldja. Nagyon fontos, hogy ezek a problémáink megoldódjanak, de az 
embernek Istenre van szüksége! Tovább megyek, az embernek a másik emberre van 
szüksége! Nem arra van szüksége, ami a föld gyümölcse, az legföljebb létben tartja, életben 
tartja, azok jobb, vagy rosszabb lehetőségeket teremtenek az ember számára.  
 

Az embernek Istenre van szüksége! 

Az embernek a másik emberre van szüksége! 

 

A mai evangéliumi történet is erről szól, ennek az asszonynak a problémájáról, kifejletében 
ennek az asszonynak a hitéről, noha nem volt zsidó, hanem kánaáni pogány volt. A zsidók 
ilyen asszonnyal szóba sem álltak. Már ez is meghökkentő, hogy Jézus szóba áll vele. A 
történet megértése nem egyszerű az ember számára.  
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Kiválasztottság és küldetés 

Jézus ilyent mond, hogy ő az Izrael elveszett fiaihoz küldetett. Azt tartják a 
szentírásmagyarázók, hogy Jézus ilyent biztos, hogy nem mondott, ezt Máté evangélista 
belecsempészte. A Máté evangélium a zsidóknak írt evangélium, a zsidókból megtért 
keresztényeknek szóló evangélium A Máté evangéliumban tehát kicsit túlzott az evangélista. 
Tény, hogy Jézus beszél arról, hogy ő a zsidókért jött, de nemcsak értük! Itt van a billenés, 
mert a zsidók úgy gondolják, hogy Isten csak az övék. Jézus pedig azt tanítja, hogy Isten 
mindenkié! Ebben a helyzetben a kiválasztottság, meg a küldetés egyensúlyoz!  
 

Zsidók a kiválasztottak, tény! 

A keresztények Krisztus nyomán elindulók, vagyis küldöttek! 

 

Zsidók a kiválasztottak 

A zsidóknak az a hivatása, hogy az Istenbe vetett hitet hordozzák és ezt minden helyzetben, 
minden körülmények között megtartsák. A zsidók kiválasztottsága azt jelenti, hogy az 

istenismeretet fönntartsák.  
 

Ki az Isten? Isten maga mondta nekik, hogy ő kicsoda!  
Aki Van! Aki értetek van! Aki kimenti őket a szolgaságból!  
Aki tejjel-mézzel folyó országot ad nekik jutalomképpen,  
hogy ezt az istenismeretet hordozták!  

 

A zsidók nagy kísértése az volt, hogy azt gondolták, Isten az övék, mert ők a kiválasztottak. 
Sajnos még ma is ezt gondolják és ez borzasztó nagy tévedés!  
 

Jézus azt hirdeti, hogy Isten mindenkié! 

 

Keresztények a küldöttek! 

Isten mindenkié! Ezt az igazságot kell a keresztényeknek, mint küldötteknek hirdetni! Jézus is 
küldött, az Isten Fia, akit Isten elküldött ebbe a világba, hogy kinyilatkoztassa az 
emberiségnek Isten szeretetét! Isten szeretetéből mindenkinek jut!  
 

Nekünk keresztényeknek, mint küldötteknek az a hivatásunk, 
hogy Jézus művét folytatva 

az isteni szeretetről tanúságot tegyünk a világ végéig! 

 

Asszony, nagy a te hited! 

A zsidóknak meg volt a szerepük és a kiválasztottságukból adódó feladatuk. Isten ismeretét 
hordozták! Csak ez a kiválasztottság befejeződött Jézus eljövetelével! Onnantól kezdve nincs 
különbség zsidó, meg nem zsidó között! Jézus ezt igazolja itt, ennek a pogány asszonynak, aki 
kánaáni, nem zsidó. Ez is izgalmas dolog, hogy Jézus megáll, amikor ez az asszony szólítja, a 
tanítványok el akarták zavarni, hallottuk. Utána, látják, hogy Jézus nem engedelmeskedik 
nekik, nem úgy viselkedik, ahogy azt ők szeretnék. Ők a zsidó voltukat még mindig hordozva, 
legszívesebben elzavarták volna ezt az asszonyt. Amikor látták, hogy Jézus másképp 
viselkedik, akkor kezdtek igazodni. Uram, akkor beszélj vele, szólj hozzá, elégítsd ki a 
kérését, aztán tűnjön el, ne zavarjon itt bennünket. 
 

Itt van ez a mondat, amit az előbb említettem, amit belecsempészett Máté evangélista az 
evangéliumba a szentírás-magyarázók szerint. Valószínű, hogy így van, mert Jézus nem csak 
a zsidóké! Akkor az asszony leborul és a kérését előadja. 
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Jézus azt mondja: 
„Asszony, nagy a te hited, legyen úgy, ahogy kívánod!” 

 

Az embernek istenkapcsolatra van szüksége! 
Ez hogy történik? A hit révén történik, az ember helyet ad életében Istennek, Isten létének, 
Isten gondolatainak! Az ember Istenhez igazodik! Ez a hit! Amit Isten akarata kinyilatkoztat, 

azt igyekszik teljesíteni az ember! Ez a hit! Nem valami fogalom!  

 

Ezért mondja Jézus: Nagy a te hited! 

Máshol is hallunk Jézustól ilyen kijelentéseket, 
hogy a hited megmentett, vagyis az istenkapcsolatod! 

 

Istenhez tartozni védelmet jelent!  
Isten néha megpróbál bennünket, hogy van-e hitünk? Nem vizsgáztat, Isten senkit sem 
vizsgáztat. Isten nem professzor. Egy lelki író írta: Örömeinkben Isten suttog, lelkiismeretünk 
szavában hangosan beszél, szenvedéseinkben kiabál. Ezt meg kell fordítani: amikor örömeink 
vannak, akkor általában nem is gondolunk Istenre. Amikor a lelkiismeretünk beszél, - 

lelkiismeretünk az iránytű – akkor igen sokszor elhessegetjük ezeket a szavakat, mert a 
lelkiismeretünk leleplez nagyon sokszor bennünket. Amikor viszont bajban vagyunk, akkor 
jajongunk és kiabálunk Istenhez, hogy segítsen! Sajnos úgy tűnik, hogy mi emberek ilyenek 

vagyunk.  

 

A szenvedésben Isten a mi megkeményedett szívünk páncélját szépen lefejti! 
Isten átalakítja szívünket igazi emberi szívvé!  
Ez a pillanat az, amikor az ember megsejti, mit jelent Istenhez tartozni,  

függetlenül attól, hogy az emberek milyenek! 

 

Függetlenül attól, hogy a problémáink megvannak, 
de valahova tartozom, valahol védelmem van! 

 

Ennek az asszonynak is ez az útja! Valamiképpen szinte mindegyikünkre igaz ez! Az esetek 
többségében akkor kezdünk észhez térni, amikor bajban vagyunk! 

 

Egyetlen lehetőségünk a befogadás, a szeretet! 

Nekünk keresztényeknek nem a kiválasztottsággal kell foglalkozni, - kicsit kiválasztottak is 
vagyunk, kicsit, - elsősorban küldöttek vagyunk, Isten szeretetéről kell, hogy tanúságot 
tegyünk! Ez a történet is erre figyelmeztet bennünket, mert ez az egyetlen lehetőség ennek a 
világnak a megváltoztatására, először a mi megváltozásunkra és a világ megváltoztatására. Az 
elmúlt napokban mi máltaiak oly sokat beszéltünk a befogadásról. Erről van szó, a 
befogadásról, ami a szeretet! Vagy így tartozunk egymással össze, vagy elhagytuk magunkat 
is, egymást is, a világot is. A befogadás idegen lett Európában. Hallani: szolidaritás, emberi 
jogok. Mit jelent? Sokkal inkább jellemző Európára a kirekesztés, nem a befogadás. 
 

A mohamedán világ előretörése 

Ennek a nagy, rossz átalakulásnak vagyunk bizony az elszenvedői. Nem a keresztény szellem 
érvényesül, a mohamedán világ előretörésének vagyunk tanúi. A mohamedán kirekesztő. 
Most az iraki, szíriai keresztényekkel kapcsolatosan halljuk, hogy aki keresztény, azt szabad 
megölni. Azt mondják, hogy a világban még ekkora keresztényüldözés nem volt, mint 
ezekben az években. Évente kb. százezer keresztényt gyilkolnak meg a hitéért, csak azért, 
mert keresztény. 
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Hol vannak az arányok? 

Mi lesz Európában, ha jönnek az ilyen szemléletű vallás szülöttei? Nem biztos, hogy 
mindannyian ilyen radikálisak, de jönnek ide. Ott, ahonnan eljönnek, ott keresztény 
templomot nem engednek építeni, lerombolják, a keresztényeket megölik és elüldözik. Jönnek 
ide, itt pedig az európai kereszténység pogánnyá lett tagjai emberi jogokra hivatkoznak, arra, 
hogy nekik joguk van mecseteket építeni, ezt segíteni kell. Ez is igaz. Csak hol vannak az 
arányok?  A mi közreműködésünkkel, az emberi jogokra, szabadságra hivatkozó 
szólamainkkal teret adunk ezeknek az embereknek.  

 

Ne felejtsük el, az iszlám harcos térítő! 

A kereszténység a jelenlétével igyekszik hatni! 

 

Micsoda különbség! Ez a szellemiség hozta létre Európát. Most ezt a szellemiségét veszítette 
el Európa. A lisszaboni szerződésben aláírták, hogy nincs szükségünk erre a szellemiségre. 
Ugyanakkor emberi jogokra, szabadságra hivatkozva annak a másik szellemiségnek kaput 
nyitnak. Ez a nagy átváltozás azt jelenti, hogy egy új világ épül. Nem most kezdődött a 

fundamentum letétele, a francia forradalommal.  
 

Európa minden felelősséget hárít és minden kötöttségtől irtózik! 

Ez az európai, nem krisztusalapú kereszténység elveszítette Krisztusát, Istenét, vallását, 
imádságait és minden felelősséget hárít, minden kötöttségtől irtózik. Hárítja a felelősséget, 
amit az Isten tervei fogalmaztak meg. Kevésszer gondolunk arra, amikor azt mondja a 
Szentírás, hogy férfit meg nőt teremt! Ebben a kijelentésben van az ember felelőssége, mert 
rábízza az emberre a földet, felelős érte! Felelős? Úgy viselkedünk? Szaporodjatok, töltsétek 
be a földet. Betöltjük? Mi nem! Amazok igen. Ezért le is győznek bennünket.  

, 

Hárítjuk a földért, az életért való felelősséget! 

 

A kötöttségek? Minden kötöttségtől szabadul a liberális világ. Szabadul a házasság 

kötöttségétől, nem köt házasságot. Nem tudom, hányféle neve van a társnak, partner, barát, mi 
minden, csak éppen nem férj és feleség. Szórja le magáról az összes kötöttséget, a család 

kötöttségét. Azokat a kötelmeket, amik egy családot összetartanak. Nehéz gyerekeket nevelni, 
nehéz gyerekeket egy családban egybetartani. A vallás kötelmeit bontja le magáról. A tegnapi 
újságban olvastam, magyar tudósnak mondja magát, így írták, hogy tudós, azt mondta: ma 
Magyarországon mindent keresztény és nemzeti löttyel öntenek le. Köszönjük szépen. Ez a 

fajta gondolkodás biztos, hogy ijesztő!  
 

Kiválasztottság és küldetés! Mi Isten küldöttei vagyunk! 

A befogadásról, Isten szeretetéről kell tanúságot tennünk! 

Minden azon múlik, hogy vállaljuk-e a felelősséget, 

vállaljuk-e a kötöttségeket, akkor valami remény fölcsillan! 

+  A M E N  + 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

Kedves Testvérek! Imádkozzunk együtt azért, hogy méltók lehessünk az őseinkhez. Ne 
felejtsék el, - miközben Európa átrendeződik, - 150 évig voltak itt a törökök és 
Magyarországon nem jött létre mohamedán közösség. Létrejöttek ilyen közösségek 
Szerbiában, Horvátországban, Szlovéniában, Bulgáriában, akik akkor mindannyian 
keresztények voltak, csak nálunk nem, pedig itt ültek 150 évig. Micsoda erkölcsi erő ez! Mi 

meg most itt vagyunk kínjainkkal, problémáinkkal. Imádkozzunk!  


